

中国核心期刊遴选数据库收录 / 美国化学文摘 (CA) 收录

中国期刊全文数据库全文收录期刊 / 中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊

ISSN 1672-2809

CN 36-1259/R

# 药品评价

YAOPIN PINGJIA

2022年3月

第19卷第6期

6

DRUG EVALUATION

March, 2022 Volume 19, Number 6

## 基于网络药理学的瓜蒌红花甘草汤 治疗带状疱疹作用机制研究

### 酒赤芍的质量标准研究

### 苇茎汤加减防治慢性阻塞性肺疾病 及其机制的研究进展

ISSN 1672-2809



江西省药品监督管理局 主管

江西省药学会 主办

2004年创刊 半月刊  
2022年第19卷第6期  
2022年3月28日出版

主管 江西省药品监督管理局  
主办 江西省药学会  
主编 周国平 赵志刚  
副主编 郝希春  
社长 邓维  
编辑出版 江西省药品评价杂志有限责任公司  
地址 江西省南昌市北京东路1566号  
电话 (0791)86279953  
(0791)88158637  
网址 www.yppjqk.com  
电子邮箱 yppj2020@163.com  
印刷 南昌三联印务有限公司  
发行范围 公开发行  
国内发行 中国邮政集团公司江西省报刊发行局  
国内邮发代号 44-53  
国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司  
国外邮发代号 SM 1852  
国际标准连续出版物号 ISSN 1672-2809  
国内统一连续出版物号 CN 36-1259/R  
国内定价 全年360.00元 每期15.00元

## 目次

### 新视野

基于网络药理学的瓜蒌红花甘草汤治疗带状疱疹作用机制研究  
..... 吴燕瑜, 邱桂荣, 齐俊南 321

### 药物研究

酒赤芍的质量标准研究..... 占丽琴, 方磊, 罗艳, 等 327  
微波消解-原子荧光法测定黄精中硒..... 李娟, 谭洪涛, 辜芸 332  
山蜡梅叶提取物的抗炎镇痛药效学研究..... 万春云, 张俊明, 雷旭华, 等 335  
乳酸左氧氟沙星氯化钠注射液中氯化钠含量测定方法的探讨  
..... 鄢雷娜, 章红, 黎忠良, 等 338  
复方天麻首乌片中 2,3,5,4'-四羟基二苯乙烯-2-O- $\beta$ -D-葡萄糖苷含量测定  
方法的建立..... 张钰祺, 易徐航, 杨恢检, 等 341

### 药物与临床

去乙酰毛花苷治疗顽固性心力衰竭合并呼吸衰竭 80 例疗效评估  
..... 利珉熠, 张益 345  
吡啶布芬联合氯吡格雷在急性心肌梗死伴高危消化道出血风险患者中  
的应用效果..... 殷小金, 何志华, 陈琦菲, 等 348  
低剂量氨磺必利联合奥氮平对难治性精神分裂症患者神经因子水平  
和不良反应发生率的影响..... 钟长世 351  
新型医院药学服务助力慢性鼻-鼻窦炎患者用药安全  
..... 代晶, 饶振华, 沈娟娟 355  
卡泊三醇联合卤米松乳膏对银屑病患者皮肤屏障功能的影响..... 许开武 358  
自拟平肝熄风和血汤联合穴位贴敷治疗椎基底动脉供血不足性眩晕 42 例  
..... 余叶伟, 洪婷, 徐蒙辉 361  
纳布啡复合罗哌卡因腰硬联合麻醉对分娩镇痛患者血浆促肾上腺皮质激素  
与皮质醇水平的影响..... 胡兢, 曾敏, 潘朝荣, 等 364  
氨磺必利对苯二氮卓类药物依赖精神分裂症患者阴性症状及认知功能的影响  
..... 易堃, 陈文英 368  
醋酸甲地孕酮辅助宫腔镜手术治疗未绝经 IA 期子宫内膜癌 20 例疗效评价  
..... 王红梅 371  
麦门冬饮子汤加减治疗稳定期慢性阻塞性肺疾病 41 例的效果及对肺功能的影响  
..... 陈正明, 王兴贤, 冯昱栋 374  
奥利司他胶囊联合二甲双胍治疗肥胖 2 型糖尿病患者的疗效及安全性  
..... 汪海才 378

### 综述

葶苈汤加减防治慢性阻塞性肺疾病及其机制的研究进展..... 廖小红 381



## Contents in Brief

### Responsible Institution

Jiangxi Drug Administration

### Sponsor

Jiangxi Pharmaceutical Association

### Editor-in-Chief

ZHOU Guoping ZHAO Zhigang

### Executive President

DENG Wei

### Editing & Publishing

Jiangxi Drug Evaluation Press Co. Ltd.

### General Distributor

Domestic: Jiangxi Post Bureau

(Code No. 44-53)

Overseas: China International Book

Trading Corporation

Code No. SM 1852

CSSN

ISSN 1672-2809

CN 36-1259/R

### New Horizons

Study on the Mechanism of Gualou Honghua Gancao Decoction in the Treatment of Herpes Zoster Based on Network Pharmacology.....WU Yanyu, QIU Guirong, QI Junnan 321

### Drug Research

Study on Quality Standard of Jiuchishao .....ZHAN Liqin, FANG Lei, LUO Yan, et al. 327

Determination of Selenium in Polygonatum by Microwave Digestion-Atomic Fluorescence Spectrometry.....LI Juan, TAN Hongtao, GU Yun 332

Studies on Anti Inflammatory and Analgesic Pharmacodynamics from *Chimonanthus Nitens* Oliv. Leaves

.....WAN Chunyun, ZHANG Junming, LEI Xuhua, et al. 335

Determination of Sodium Chloride in Levofloxacin Lactate and Sodium Chloride Injection .....YAN Leina, ZHANG Hong, LI Zhongliang, et al. 338

Establishment of a Method for the Determination of 2,3,5,4'-tetrahydroxystilbene-2-O- $\beta$ -D-glucoside in Fufang Tianma Shouwu Tablets .....ZHANG Yuqi, YI Xuhang, YANG Huijian, et al. 341

### Drugs and Clinic

Efficacy Evaluation of Deslanoside in the Treatment of 80 Cases of Intractable Heart Failure Complicated with Respiratory Failure .....LI Minyi, ZHANG Yi 345

Application of Indobufen Combined with Clopidogrel in Patients with Acute Myocardial Infarction and High Risk of Gastrointestinal Bleeding .....YIN Xiaojin, HE Zhihua, CHEN Qifei, et al. 348

Effects of Low Dose Amisulpride Combined with Olanzapine on the Level of Nerve Factors and the Incidence of Adverse Reactions in Patients with Refractory Schizophrenia

.....ZHONG Changshi 351

New Hospital Pharmaceutical Care Helps the Drug Safety of Patients with Chronic Rhinosinusitis .....DAI Jing, RAO Zhenhua, SHEN Juanjuan 355

Effect of Calcipotriol Combined with Halomethasone Cream on Skin Barrier Function in Patients with Psoriasis .....XU Kaiwu 358

Self Made Pinggan Xifeng Hexue Decoction Combined with Acupoint Application in the Treatment of 42 Cases of Vertebrobasilar Insufficiency Vertigo .....YU Yewei, HONG Ting, XU Menghui 361

Effects of Nalbuphine Combined with Ropivacaine the Anesthesia of Spinal and Epidural on Plasma ACTH and Cor Levels in Patients with Labor Analgesia

.....HU Jing, ZENG Min, PAN Chaorong, et al. 364

Effects of Amisulpride on Negative Symptoms and Cognitive Function in Patients with Benzodiazepines Drug-dependent Schizophrenia .....YI Kun, CHEN Wenyong 368

Evaluation of Megestrol Acetate Assisted Hysteroscopic Surgery in the Treatment of 20 Cases of Premenopausal Stage IA Endometrial Cancer .....WANG Hongmei 371

Effect of Modified Maimendong Yinzi Decoction in the Treatment of 41 Cases of Chronic Obstructive Pulmonary Disease and the Influence on Lung Function

.....CHEN Zhengming, WANG Xingxian, FENG Yudong 374

Efficacy and Safety of Orlistat Capsules Combined with Metformin in Treatment of Obese Patients with Type 2 Diabetes Mellitus .....WANG Haicai 378

### Review

Research Progress of Weijing Decoction in the Prevention and Treatment of Chronic Obstructive Pulmonary Disease and Its Mechanism .....LIAO Xiaohong 381